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Nyomtatott és online sajtó 
 

Szijjártó Péter: Brüsszel és Varsó is fel akarja erősíteni Ukrajna magyarellenes 

rágalomhadjáratát 
2025. május 15. – MTI, Demokrata, Telex, Origo 

Brüsszel és Varsó is fel akarja erősíteni Ukrajna magyarellenes rágalomhadjáratát, amelynek 

célja, hogy ellehetetlenítsék a véleménynyilvánító szavazást Kijev európai uniós 

csatlakozásáról - közölte Szijjártó Péter külgazdasági és külügyminiszter csütörtökön 

Antalyában. A minisztérium közleménye szerint a tárcavezető a NATO informális 

külügyminiszteri szintű ülését követően kiemelte, hogy "sorosista, magyargyűlölő" lengyel 

kollégája, aki "az egyik legháborúpártibb politikus Európában" most "papagáj módjára 

ismételte el mindazokat a vádakat, amelyeket az ukrán lejárató kampány elemeiként az elmúlt 

napokban, az elmúlt hetekben hallhattunk". "Természetesen a lengyel külügyminiszter vádjait 

határozottan visszautasítottam, és világossá tettem, hogy itt egy Magyarországgal szemben 

zajló lejárató kampányról van szó" - tudatta. "Ukrajnában a magyarellenes propaganda 

folyamatosan erősödik, és látszik, hogy ezt a magyarellenes rágalomhadjáratot Brüsszel és 

Varsó is fel akarja erősíteni, és világos, hogy mindez most azért zajlik, hogy ellehetetlenítsék a 

magyar emberek véleménynyilvánítását Ukrajna EU-tagságával kapcsolatban" - tette hozzá. 

 

Magyar Levente: ambiciózus tárgyalásokra van szükség az Európai Unió és az 

Egyesült Államok között 
2025. május 15. – MTI, Magyar Hírlap, Index, Demokrata 

Az Egyesült Államok már jelezte, hogy készen áll a vámintézkedések felülvizsgálatát célzó 

tárgyalásokra az Európai Unióval, a kérdés csak az, hogy az Európai Bizottságban is elég 

ambíció és lendület lesz-e a rendezéshez - közölte Magyar Levente, a Külgazdasági és 

Külügyminisztérium parlamenti államtitkára csütörtökön Brüsszelben. A Külgazdasági és 

Külügyminisztérium közleménye szerint Magyar Levente arról számolt be az EU-s 

külkereskedelmi tanács ülését követően, hogy elsősorban az Egyesült Államok és az Európai 

Unió közötti vámkérdések voltak napirenden, és a tagállamok képviselői arra biztatták az 

Európai Bizottságot, hogy minél ambiciózusabban álljon a terhek mérséklését szolgáló 

tárgyalásokhoz. Magyar Levente újságírói kérdésre válaszolva elmondta, a kárpátaljai magyar 

közösség jogairól Ukrajnával e hétfőre tervezett egyeztetés lemondása kapcsán elmondta, hogy 

azért döntöttek így, mert úgy ítélték meg, hogy most, a kétoldalú kapcsolatokban kialakult 

helyzet nem teszi lehetővé, hogy a siker reményével tárgyalhassanak a kijevi vezetéssel. "De 

természetesen ezt a párbeszédet folytatni kell. Magyarországnak és a kárpátaljai magyarságnak 

elementáris érdeke, hogy ez a kérdéskör megoldódjon, de legalábbis haladjon előre. Gyors 

megoldás nem lesz, de ha egy-egy kis lépést tudunk tenni a megoldás irányába, akkor az már 
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jobb, mint amilyen helyzetben ma vagyunk. Hasonlóan a vámokhoz, a helyzet annyira rossz, 

hogy ennél csak jobb lehet" - jegyezte meg. 

             
Nicusor Dan: tanúi lehetünk az etnikai erőszak visszatérésének 
2025. május 15. – MTI, Magyar Hírlap, Krónika, Index, Telex 

Romániában tanúi lehetünk az etnikai erőszak visszatérésének, és amennyiben George Simion 

lenne az államelnök, és rosszul működne a gazdaság, az emberek szenvednének, ő "bűnbakot 

fog keresni", és "a magyar közösség kéznél van mint bűnbak" - mondta Nicusor Dan független 

államfőjelölt, bukaresti főpolgármester a Krónika portálnak adott interjúban. A május 18-i 

romániai elnökválasztáson a Romániai Magyar Demokrata Szövetség (RMDSZ) és a kisebb 

erdélyi magyar pártok által is támogatott Nicusor Dan az erdélyi magyar közéleti portálon 

csütörtökön megjelent interjúban úgy értékelt: a romániai magyar közösség emlékszik az 1990-

es évekbeli konfliktusokra, és "senki sem akar visszatérni azokhoz az időkhöz". Közölte: 

államelnökké választása esetén azt szeretné, ha a Nyugat-barát pártok - az RMDSZ-t és a 

kisebbségek képviselőit is beleértve - részt vennének egy új kormány megalakításában, és a 

kormány programjának kidolgozásában maga is részt szeretne venni. (…) A független jelölt 

Orbán Viktor miniszterelnök román választásokra vonatkozó nyilatkozatai kapcsán úgy 

értékelt: egy vezetőnek kötelessége mindent megtenni az emberek jólétéért, a társadalmi és 

etnikumok közötti békéért, a nagyobb jólét eléréséért, és a magyar miniszterelnök is így tett, 

amikor meghallgatta az RMDSZ álláspontját, és kijelentette: a romániai magyarok saját 

érdekeik és törekvéseik szerint hozhatják meg döntéseiket. 

 

Kelemen Hunor: Nemrég még törvényszéken támadták a székely zászlót azok, 

akik most a szavazatainkat kérik 
2025. május 15. – maszol.ro 

„Magyarellenes jelöltre az az egyetlen válasz, ha május 18-án élünk szavazati jogunkkal, és 

nemmel szavazunk” – hívta fel a figyelmet közösségi oldalán közzétett videóban az RMDSZ 

elnöke. Kelemen Hunor emlékeztetett: azok, akik most a szavazatainkat kérik, nem is olyan 

régen még az Úz-völgyében a sírokat rongálták, és a törvényszéken a székely zászlót támadták. 

A szövetségi elnök közölte: „Harcoltunk mi már Funar ellen, Vadim Tudor ellen, 

magyarellenesek ellen. Szembeszálltunk velük, mert mindig a magyar érdek volt az első helyen, 

és így is marad. Hol van most Vadim, hol van Funar? Ma már rossz emlékeink a múltból, és 

Simion is rossz emlék lesz, ha hisszük azt, hogy lehet nyerni, érdemes harcolni az 

igazságunkért.” 

 

A legújabb felmérés szerint Nicușor Dan nyerheti meg az elnökválasztást  
2025. május 15. – Krónika, maszol.ro 

Nicușor Dan, Bukarest függetlenként induló főpolgármestere nyerheti meg a megismételt 

elnökválasztás vasárnapi második fordulóját a legfrissebb felmérés szerint. Az IRSOP által 
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csütörtökön reggel ismertetett felmérés értelmében Nicușor Dan a szavazatok 52 százalékát 

szerzi meg, míg ellenfele, George Simion, a Románok Egyesüléséért Szövetség (AUR) elnöke, 

a szélsőjobboldal államfőjelöltej 48-at. Az IRSOP kommentárja szerint Dan támogatottsága 

emelkedő tendenciát mutat, így neki van a legnagyobb esélye megnyerni a választást. A kutatás 

során azt a kérdést is feltették, hogy a megkérdezettek az államfői és a miniszterelnöki 

pozícióban inkább egy Nicușor Dan és Ilie Bolojan, vagy egy George Simion és Călin Georgescu 

alkotta tandemet látnának szívesebben. A válaszadók 51 százaléka az első, 42 pedig a második 

verziót jelölte meg, 7 százalék pedig azt válaszolta, hogy nem tud választani, vagy egyiket sem 

választaná.  

 

Erdélyiek is átvehették a Méhes György – Nagy Elek Alapítvány irodalmi díjait 

Budapesten  
2025. május 15. – Krónika 

Több mint 3.5 millió forint értékben osztottak ki díjakat május 14-én, szerdán este a budapesti 

Petőfi Irodalmi Múzeumban, a Méhes György – Nagy Elek Alapítvány irodalmi díjait erdélyi 

folyóirat szerkesztősége és erdélyi alkotó is átvehette. Amint a Méhes György – Nagy Elek 

Alapítvány közleményében szerepel, az elmúlt két évtizedben az örökösök – az Erdélyi Magyar 

Írók Ligájával együttműködésben – több mint 40 erdélyi írónak és költőnek adományoztak 

Méhes György-díjat és debütdíjat. A 2022-ben bejegyzett Méhes György – Nagy Elek 

Alapítvány kiterjesztette területi határait és az eddig meglévő díjak mellé, immár a Magyar 

Írószövetség bevonásával Kárpát-medencei életműdíjat is adományoz. Május 14-én, szerdán 

este a budapesti Petőfi Irodalmi Múzeum adott otthont a Méhes György – Nagy Elek 

Alapítvány irodalmi díjátadó gálájának, amely az irodalmi élet egyik rangos ünnepévé vált.  

 

„Ami történik, nemcsak a világ dolga, hanem a mi dolgunk is” – Márton Áront 

idézve buzdít szavazásra az RMPSZ  
2025. május 15. – Krónika 

A Romániai Magyar Pedagógusok Szövetsége Országos Elnöksége felhívást intézett szerdán 

este a pedagógusokhoz az államfőválasztás kapcsán, Márton Áron püspök gondolatát idézve. 

„Nem ülhetünk ki az útszélre, hogy a zajló élet folyását kívülről figyeljük. Nem zárkózhatunk 

be a templomba sem, hogy azt, ami a piacokon történik, ne lássuk. Az események az életünkön 

mennek keresztül, tehát ami történik, nemcsak a világ dolga, hanem a mi dolgunk is” – írta 

Márton Áron 1947-ben.  

 

Elnyomás vagy szabadság – Nicuşor Dan megválasztására biztatják a 

magyarországi és erdélyi romák is a cigányokat  
2025. május 15. – Krónika 

Háromnyelvű – magyar, román és romani nyelvű – felhívást tett közzé a magyarországi Roma 

Parlament (Roma Parliament - Civil Rights Movement of Hungary), amelyben hangsúlyosan 

arra szólítják fel a romániai roma közösségeket, hogy szavazzanak vasárnap Nicuşor Dan 
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jelöltre. Amint a magyarországi Roma Parlament elnöke, Horváth Aladár által aláírt levélben 

olvasható, sorsdöntő lesz a vasárnapi romániai államfőválasztás a roma közösségek számára 

is. A napokban Gábor Lali, a sok erdélyi magyar által filmekből is ismert Gábor cigány is 

szavazásra buzdított, mint mondta, Nicuşor Dan jelöltre kell szavazni. „Megkérem szépen 

mindenkit, románt, magyart, cigányt, NE szavazzunk Simionra, Simion egy hazug, egy 

sarlatán, grandomániától nagyon szenvedő mániákus. Szavazzunk Nicuşor Danra” – hívta fel 

a figyelmet Gábor Lali az RMDSZ által közzétett videóban, amit itt lehet megtekinteni.  

 

Tőkésék szerint is meg kell állítani Simiont és a magyarellenességet  
2025. május 15. – Krónika, erdon.ro 

Románia nem erősíti az egyenlők Unióját, ha a George Simion megválasztása nyomán saját 

jogállamisága rombolásába kezd, és ha itthon nem tesz lényegi közjogi lépéseket a magyar 

nemzeti közösség jogegyenlősége érdekében – szerepel az Erdélyi Magyar Nemzeti Tanács 

választási felhívásában. A szervezet csütörtöki állásfoglalásában választási részvételre buzdít. 

A Tőkés László elnök és Toró T. Tibor ügyvezető elnök által jegyzett felhívás szerint az 

államelnök-választás döntő fordulója előtt a romániai magyaroknak döntésükben nem a 

kampányban elhangzott ígéreteket, hanem a két jelölt – George Simion AUR-vezér és a 

független Nicușor Dan bukaresti főpolgármester – választások előtti tevékenységét kell 

mérlegelniük. Az EMNT vezetői szerint Simion és csapata részéről az erdélyi magyarok 

számára semmi jó nem várható. Az EMNT szerint a távolmaradás nem megoldás. „Simion nem 

lehet Románia elnöke, ha magyar egyházainkra, iskoláinkra, egyetemeinkre, anyanyelvünkre, 

kulturális intézményeinkre, gyermekeink és unokáink félelem nélküli jövőjére gondolunk” – 

zárul az Erdélyi Magyar Nemzeti Tanács felhívása.  

 

Úzvölgyi vandalizmus: Hargita Megye Tanácsának elnöke is feljelentést tett 
2025. május 15. – maszol.ro 

Feljelentést tett Bíró Barna Botond, Hargita Megye Tanácsának elnöke az úzvölgyi temetőt ért 

újabb vandalizmus miatt. A megyei közgyűlés elnöke azt követően fordult a hatóságokhoz, hogy 

hétfőről keddre virradó éjszaka megrongálták az úzvölgyi katonatemető kerítésén található 

többnyelvű tájékoztató táblákat. „Egyértelmű feszültségkeltés és provokáció az a vandalizmus, 

ami a napokban Úzvölgyében történt. Az a politika szülte, amelynek eszközei az agresszió és az 

ehhez hasonló megnyilvánulások. Meg kell védenünk közösségünket ezekkel szemben és 

minden törvényes eszközzel fellépni ellene. Éppen ezért vasárnap nagyon fontos, hogy többen 

legyünk azoknál, akik támogatják ezt az agresszív irányt közösségünkkel szemben” – 

nyilatkozta Bíró Barna Botond, Hargita Megye Tanácsa sajtószolgálatának. 

 

Korodi Attila az államelnök-választásról: „Felébredtek a józan emberek” 
2025. május 15. – maszol.ro, Székelyhon 

Kampányzáró beszélgetésre hívta a sajtó képviselőit csütörtökön Korodi Attila, Csíkszereda 

polgármestere. Az elöljáró megosztotta aggodalmait a vasárnap esedékes államelnök-

választással kapcsolatban, és arra hívta fel a figyelmet, hogy az erdélyi magyarság korábban 
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soha nem volt a mostanihoz hasonlóan aggasztó helyzetben. „Azt gondolom, hogy ennyire 

aggasztó helyzetben az erdélyi magyarság nem volt. Azért nem volt ennyire aggasztó, mert abba 

az elképzelhetetlen helyzetbe kerültünk, amikor a szélsőjobb meg tudja szerezni a teljes 

államhatalmi rendszert” – szögezte le a találkozó elején a városvezető. Mint kifejtette: az 

államelnöki funkció elnyerésével a szélsőséges erők kezében összpontosulna számos 

meghatározó funkció, úgymint a kormányfői funkció, a titkosszolgálatok vezetése, az 

alkotmánybírák, a főügyészek személyei. Korodi Attila elmondta: ennek a helyzetnek az 

„orvossága” egyetlen dolog lehet, ha a lakosság a lehető legnagyobb arányban szavaz a 

szélsőséges jelölt, az AUR-vezér George Simion ellen. 

 

Hídavatás indítja idén a Szatmárnémeti városnapokat 
2025. május 15. – maszol.ro 

Csütörtökön sajtótájékoztatón jelentette be Kereskényi Gábor szatmárnémeti polgármester és 

Butka Gergő, a G. M. Zamfirescu Kulturális Központ igazgatója az idei városnapi rendezvények 

legfontosabb fellépőit, tájékoztatást adva a helyszínekről, a különböző korosztályoknak szánt 

szórakozási lehetőségekről. De ami idén talán a fellépőkről és az egyéb programokról szóló 

híreket elhomályosítja, az az, hogy Kereskényi bejelentette: a városnapok igazából május 30-

án 16 órakor az új, hosszú ideje várt és hosszú időn keresztül épült Szamos-híd átadásával veszi 

kezdetét. A ferdekábeles, négysávos híd a Szamos két partját összekötve a Strand utcáról indul 

és az 17-es lakótelep Függetlenség sugárútjára érkezik. Az átadásnak számos időpontja volt 

már, legutóbb egy végső teherbírási teszt miatt halasztották a közúti forgalom előtti 

megnyitását. A Szatmárnémeti Városnapok egyébként május 30. és június 1. között zajlik majd, 

négy helyszínen. 

 

Cristian Pîrvulescu a Krónikának: Simion fasiszta jelölt, Romániát az összeomlás 

fenyegeti  
2025. május 15. – Krónika 

George Simion győzelme nem csak Románia európai irányvonalát változtatná meg radikálisan, 

hanem nagyobb hatással lenne Európa egészére, mint azt Orbán Viktor gondolja – jelentette 

ki a Krónikának adott videóinterjúban Cristian Pîrvulescu politológus. Az elemző úgy látja, ha 

a szélsőségesen nacionalista AUR vezetője lenne Románia államelnöke, az a politikai 

rendszerben végbemenő gyors változáshoz, súlyos válságokhoz vezetne, amelyek tetéznék a 

gazdasági krízist.  

 

Tízéves a kolozsvári magyar református szakoktatás  
2025. május 15. – Krónika 

A Kolozsvári Református Kollégium szakosztályainak tízéves működéséért bemutatott hálaadó 

ünnepséget tartottak csütörtök délután a szakiskola szomszédságában található hidelvi 

református templomban. Ezt megelőzően a vendégeknek és a sajtó képviselőinek lehetőségük 

volt ,,működés közben” meglátogatni a különböző szakosztályokat, amelyekben a tanárok 
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jelenlétében a diákok hajat vágtak, körmöt festettek, vagy villanyhálózatot szereltek. A 

szakácstanulók is kitettek magukért: ők készítették elő a vendégek számára a svédasztalos 

fogadást – egyszóval ízelítőt kaphattak a résztvevők a magyar nyelvű szakoktatásból.  

 

Kiemelt értékek mentését tekintette meg a csíkszeredai főkonzul 

Székelyudvarhelyen  
2025. május 15. – Székelyhon 

Ünnepélyes alkalom keretében fogadták csütörtökön a székelyudvarhelyi református 

temetőben Magyarország Csíkszeredai Főkonzulátusának képviselőit, Dolhai István főkonzult 

és Perczel László konzult. Magyarország Külgazdasági és Külügyminisztériuma a 

munkálatokat pályázat révén támogatta, a csütörtöki látogatás során pedig az elöljárók 

személyesen is megtekintették azokat a síremlékeket, amelyeknek restaurálása az ő 

közbenjárásukkal és támogatásukkal valósulhatott meg. A vendégeket Pitó Zsolt református 

lelkipásztor köszöntötte, hangsúlyozva, hogy az elmúlt négy évben végzett önkéntes és szakmai 

munka nem csupán helyi, hanem nemzeti szempontból is jelentős örökségvédelmi 

tevékenység.  

                               
Magyar Szövetség: Nem jó irányba mozdultak a dolgok 
2025. május 15. – Ma7, Felvidék.ma  

A 2024. május 15-én elkövetett merénylet alapjaiban változtatott meg mindent. A kormányfőt, 

az ellenzéket, a politikai kommunikációt, a közbeszédet – vélekedik a közösségi médiában 

közzétett bejegyzésében a Magyar Szövetség. A magyar párt szerint felelős politikus és politikai 

párt nem békélhet meg azzal, hogy a durva, a gyakran minden racionalitást mellőző politikai 

megnyilvánulásokat a nyitrabányai tragédia sem volt képes kikoptatni a politikai gyakorlatból. 

A Magyar Szövetség szerint a szlovákiai társadalom nagyon megosztott. A változatlan 

pártszimpátiák pedig jól mutatják, hogy a politikai hergelésre egy merényletet és több 

gyilkosságot is megélt, feszült és frusztrált társadalomban is van kereslet" – áll a 

közleményben. A Magyar Szövetség ebben nem vett, nem vesz és nem is fog részt venni. "Mi 

nem problémákat gyártunk, mi megoldásokat kínálunk a meglévőkre. A hozzánk hasonló, a 

politikai normalitást képviselő pártok ma hiánycikknek számítanak, pedig sokkal hasznosabb 

lenne, ha ezen a térfélen lennénk többen" – zárul a közlemény. 

 

Pro Urbe-díjas a Dunaszerdahelyi Plébániai Karitász 
2025. május 15. – Ma7  

Dunaszerdahelyen már hagyománynak számít, hogy a város rangos elismeréseit egy 

ünnepélyes gálaműsor kíséretében a Szent György-napok keretében adják át a Csaplár Benedek 

Városi Művelődési Központ színháztermében. Idén többek között a Dunaszerdahelyi Plébániai 

Karitász is Pro Urbe-díjban részesült. Az elismerést a rászorultak önzetlen segítéséért, a város 

lakosainak javára végzett humanitárius tevékenységéért, a két évtizedes sokrétű aktív 
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munkálkodás elismeréseként nyújtották át a jelenleg tíz tagot számláló Dunaszerdahelyi 

Plébániai Karitásznak. Az egyházi karitatív szervezet képviseletében Bozay Krisztián katolikus 

esperesplébános vette át a díjat, aki kifejtette, hogy az érdem azoké, akik csöndesen, nagy 

szorgalommal végzik hétről hétre ezt a szolgálatot immár húsz éve, és sajnos vannak olyanok 

is, akik már nem lehetnek velünk. Bugár György városi önkormányzati képviselő a kezdetek 

óta vezetője és motorja a helyi karitásznak. A történet úgy kezdődött, hogy 20 évvel ezelőtt a 

katolikus egyházközség néhány tagja gyűjtést szervezett nehéz sorsú családok megsegítésére. 

 

Díjazták a Strba házaspár és dr. Kiss László munkásságát 
2025. május 15. – Ma7  

A Szlovákiai Civil Becsületrend Polgári Társulás 2015 áprilisa óta adományozza a Szlovákiai 

Civil Becsületrend-díjat. Mivel legutóbb hat jelölés érkezett, ezért május 4-én az Öregvár 

Lőporos termében nemcsak egy személyt jutalmaztak, hanem két egyenértékű, tehát nem 

megosztott díjat adtak át. Az egyiket a Csilizradványban élő dr. Kiss László orvos, 

orvostörténész, szakíró, a másikat pedig az érsekújvári Strba Sándor helytörténész, 

könyvszerző, középiskolai tanár és könyvtáros neje, Katalin érdemelte ki, akivel bő negyed 

évszázaddal ezelőtt megnyitották és azóta is működtetik a Bibliotheka Kaláka 

Magánkönyvtárat. Először a Strba házaspárról láthattunk egy portréfilmet, majd az őket a díjra 

javasló Novák Mónika méltatta Strba Sándor és Strbáné szül. Bajcsi Katalin érdemeit, akik a 

díjuk átvétele után köszönetet mondtak a díjat adományozóknak. Majd a díjra a Benyák Mária 

által javasolt dr. Kiss László sokrétű munkásságát, a róla levetített kisfilm megtekintése után 

Lacza Tihamér, médiacsaládunk újságírója, a volt A Hét hetilap főszerkesztője méltatta. A 

sokoldalú orvostörténész is megköszönte az elismerést, mely során kiemelte a mellette 48 éve 

jóban-rosszban kitartó, szerető felesége türelmét, mindenkori segítségét. 

 

Elnökváltás a Csemadok Nyitrai Területi Konferenciáján 
2025. május 15. – Ma7  

Immár negyvenedik alkalommal került sor a Csemadok Nyitrai Területi Választmányának 

konferenciájára, amelyet Kalász községben tartottak kedden.  Már maga a tény, hogy 

negyvenedik alkalommal kerül sor egy eseményre is azt mutatja, hogy a Csemadok milyen 

stabil része a szlovákiai magyarság fundamentumának. Az immár a szórványmagyarság 

körülményei között dolgozó nyitrai területi szervezet aktív tagsága és alapszervezetei számban 

ugyan meg sem közelítik a tömbmagyarság egy-egy járásának masszív létszámát, a keddi 

konferencia napirendje mégis több mint egy tucat megtárgyalni való témát jelzett, mutatva 

ezzel, hogy ha aktív emberek irányítanak egy számbeli hátrányban lévő területi egységet, az 

felvirágoztatja a közösségi munkát is. Ez a megállapítás az eddigi választmányi elnök, Gyepes 

Lajos munkájának is az eredménye, ennek ellenére Gyepes a mostani ülésen lemondott elnöki 

pozíciójáról, mivel annak további magasszintű ellátását egészségi állapota nem teszi lehetővé. 
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Feltétel a médiatörvény 
2025. május 15. – Magyar Szó 

Lengyelország Európai Unió Tanácsának soros elnökségét kell Szerbiának kihasználnia, hogy 

az uniós tárgyalások előrelépése érdekében újabb klasztert nyithasson meg – emelte ki egyebek 

mellett Kovács Elvira, a köztársasági képviselőház alelnöke, a parlament eurointegrációs 

bizottságának elnöke. Mint mondta, a 3-as tárgyalási fejezetcsomag megnyitásának feltétele a 

három médiatörvény meghozatala, amire várhatóan a júniusi parlamenti ülésen kerül sor. – 

Az adott törvényekről a napokban kell döntenie a kormánynak, hiszen szinte ez egész 

törvénycsomag készen áll. Ha nem határoznak sürgősen az ügy kapcsán, 15 napig parlamenti 

eljárásban lesz. Matematikailag a törvényekről június elején kellene vitát folytatnia a 

parlamentnek, hogy azokat utána elfogadhassák – hangsúlyozta Kovács Elvira a Szerbiai Rádió 

és Televízió műsorában. Elmondta, eddig várták, hogy az Európai Bizottság véleményezze a 

médiatörvényeket. Emlékeztetett arra, hogy az Elektronikus Médiumokat Szabályozó Testület 

(REM) Tanácsa tagjainak megválasztására az eljárás május 8-án kezdődött. Az érintettek 

rendelkezésére 15 nap áll, hogy jelölteket állítsanak a médiatestületbe. 

 

Bácsfeketehegyi fejlesztések a hatékonyabb mezőgazdaságért és a 

környezettudatosságért 
2025. május 16. – Magyar Szó 

Az utóbbi néhány hónapban több hasznos segítő és újdonságnak számító technológiai eszköz 

érkezett Bácsfeketehegyre. A Gazdakör, továbbá a Vajdasági Agráregyesületek Szövetsége 

sokat tett annak érdekében, hogy hatékonyabbá tegyék mezőgazdasággal foglalkozók munkáját 

és a környezettudatos szemléletmód terjedését. 

 

Ünnepelnek a tordaiak 
2025. május 16. – Pannon RTV 

Templombúcsút és a falunapot ünnepelnek a hétvégén a bánáti Tordán. Több mint négy 

évtizede, hogy a két ünnepet együtt tartják meg Nepomuki Szent János napjához – május 16-

ához – közelebb eső hétvégén. Mindenki készen áll a falu legnagyobb ünnepére, és azt remélik, 

hogy az égiek kegyesek lesznek hozzájuk.  Hetek óta készültek a faluközösség legnagyobb 

ünnepére. Igyekeznek bebizonyítani, hogy bár Torda fogyatkozó közösség, összefogással 

képesek még ilyen nagyszabású rendezvény megszervezésére. Dobai János, elnök, Torda: 

„Mindenki valamilyen módon hozzájárul ahhoz, hogy a falu minél szebb köntösben várja a 

vendégeket. Csinosítják a házak elejét, a kerteket, az udvart, mi is a központot, a sportpályát, 

környékét, ahol a programok majd zajlanak. És összefogunk mi ma is, a civil szervezetek 

képviselői itt vannak, mindenki, aki úgy gondolja, és van ideje, az eljött, hogy segítsen 

bennünket abban, hogy valóban rendezetté tegyük a falunkat.”  
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Nyitott pincék Horgoson 
2025. május 15. – Magyar Szó 

Szabad bortúra, egy belépőjeggyel, öt kézműves borászathoz – így hirdetik azt a 

kezdeményezést, melyet a horgosi borászok találták ki, és visznek véghez június 7-én. A 

bortúrára mindenkit szeretettel várnak, legyen az környékbeli vagy épp távolabbról érkező. Egy 

nap alatt öt borászt, annak tevékenységeit és természetesein a saját borait is megkóstolhatják 

azok, akik erre az eseményre bejelentkeznek. Vass Zoltán horgosi borász, az öt látogatható 

borász közül az egyik, lapunknak elmondta, hogy a Nyitott pincék esemény ötlete tőle 

származik, bár ez külföldön bevett szokás, környékünkön azonban egyedülálló, hogy egy nap 

alatt öt borászhoz ellátogathatnak az érdeklődők. A jó példát most első ízben Horgoson is 

beültetik, hisz minden lehetőség és feltétel adott ahhoz itt is, hogy ezt sikerre vigyék. 

                     
Polgármesteri reakció a főiskolát ért kritikákra: Babják Zoltán a Rákóczi-főiskola 

fontosságát hangsúlyozza 
2025. május 15. – karpataljalap.net, Karpat.in.ua 

A Beregszászi kistérség egyik legfontosabb oktatási és kulturális intézménye, a II. Rákóczi 

Ferenc Kárpátaljai Magyar Főiskola, hosszú évek óta meghatározó szereplője a régió életének. 

Babják Zoltán, a kistérség polgármestere hivatalos közösségi oldalán osztotta meg gondolatait 

az intézmény jelentőségéről, válaszolva a közelmúltban napvilágot látott, a főiskolát kritizáló 

médiavisszhangokra. A polgármester arra kérte a közönséget, hogy alapos mérlegelés után, 

objektíven értékeljék a főiskola hozzájárulását a helyi közösség gazdasági, társadalmi és 

oktatási fejlődéséhez. „Kitérségünk területén számos intézmény működik, amelyek aktívan 

hozzájárulnak a gazdasági, kulturális, oktatási és társadalmi fejlődéshez. Kiemelkedő helyet 

foglal el közöttük a II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Magyar Főiskola, amelyre nagyon büszkék 

vagyunk.” 

 

Kovács Artúr a háború újabb kárpátaljai áldozata 
2025. május 15. – KISZó 

Újabb gyászhír érkezett Kárpátaljára: Kovács Artúr a háború újabb áldozata – számolt be róla 

a Dubivszkai kistérség közösségi oldalán. Az 1991-es születésű férfi a Técsői járásbeli Kalini 

(Alsókálinfalva) település lakosa volt. A katonát több mint másfél évig eltűntnek tekintették. 

„Artúr bátran védte Ukrajnát, a legértékesebb dolgot – az életét – áldozva mindannyiunk 

szabadságáért és békéjéért” – áll a bejegyzésben. 

 

Közösségben a jövőért – Értékmentő műhelymunka Beregszászon 
2025. május 15. – KISZó 

Május második hétvégéjén műhelymunkát szervezett a Kárpát-medencei Értékmentő 

Alapítvány (KÉRA) Beregszászon. Az Alapítvány szerte a Kárpát-medencében szervez ilyen 
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találkozókat, amelyek célja egy olyan cselekvő közösség létrehozása és összetartása, amelynek 

tagjai számára fontos a magyar identitás megőrzése, és hisznek abban, hogy hagyományaink 

megélése és továbbadása valódi értéket teremt. Az eseményen a II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai 

Magyar Főiskola Hallgatói Önkormányzata (II. RF KMF HÖK), a Kölcsey Ferenc 

Szakkollégium Hallgatói Önkormányzata és a Kárpátaljai Magyar Diákok és Fiatal Kutatók 

Szövetsége képviseltette magát. A program egy vidám, kötetlen esttel indult, ahol a résztvevők 

nemcsak egymással ismerkedhettek meg, hanem a különböző szervezetek tevékenységébe is 

bepillantást nyerhettek. 

 

Továbbra is számíthatnak a családok a KMNE szociális segítségére 
2025. május 15. – Karpat.in.ua 

A Kárpátaljai Magyar Nagycsaládosok Egyesülete nemcsak kulturális és szabadidős 

rendezvényekkel támogatja tagjait, hanem kiemelt figyelmet fordít a szociális segítségnyújtásra 

is. Több éve fut az „Önellátó nagycsalád” nevű kezdeményezésük, amelynek keretében most 

ismét negyven darab előnevelt csirkét vehettek át a jelentkezők. A program megvalósítását a 

Magyar Máltai Szeretetszolgálat és a Liechtensteini Vöröskereszt támogatása tette lehetővé. 

    

Jankovics: Vasárnap (is) szavazzanak a magyar jelöltekre, a Prosszer-Horvatin 

Szanella, Munk Erik és Virág Tibor vezette listákra 
2025. május 15. – Képes Újság 

Ismét lehet magyar jelöltekre szavazni a május 18-án sorra kerülő önkormányzati 

választásokon. Ezen a napon 576 önkormányzat elöljárója, polgármestere, zsupánja és azok 

helyetteseinek, valamint képviselő-testületek megválasztására kerül sor járási, városi és 

megyei szinten. Ami a magyarságot illeti, három megyében lesz „érdekeltségünk” – Eszék-

Baranya, Vukovár-Szerém és Belovár-Bilogora megyében. – Május 18-án választunk. Milyen 

jelentőséggel bír most, 2025-ben ez a választás számunkra? – Egy hosszú kampányidőszak 

végéhez értünk, amely tavaly áprilisban kezdődött a parlamenti választással, majd júniusban 

volt az uniós választás, december-januárban köztársasági elnököt választottunk két 

fordulóban, és most ez az utolsó „megpróbáltatás”. A hivatalos kiírás alapján 576 

önkormányzatban választunk elöljárót, illetve polgármestert, járási, illetve városi 

tanácstagokat, illetve 21 horvátországi megyében választunk zsupánt a helyetteseivel, illetve 

képviselő-testületeket. 

 

Új korszak a horvátországi magyar labdarúgásban – nyílt nap a Várdaróc FC 

fociakadémiáján 
2025. május 15. – Képes Újság 

Lélegzetelállító sportkomplexum, feljutás a harmadosztályba és egy nyílt nap, ahol a közösség 

is betekintést nyerhetett a jövő stadionjába – történelmi pillanatok sorát éli meg a Várdaróc 

FC. A hétvégén megrendezett esemény nemcsak a sportpályáról, hanem a közösség összetartó 
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erejéről is szólt. Szombaton különleges alkalomra került sor Várdarócon. Az új labdarúgó-

akadémia első nyílt napján gyerekek, szülők és szurkolók együtt léphettek be az épülő stadion 

területére – egy olyan létesítménybe, amely nemcsak a helyi sportnak, de a horvátországi 

magyar közösségnek is új lendületet adhat. – Nagyon sokan kérdezték már, mikor lehet 

megnézni az új objektumot. Bár még csak kétharmad részben készült el, sikerült biztonságos 

körülményeket teremtenünk arra, hogy vezetéssel megmutassuk az érdeklődőknek. 

 

Újjáépül a csúzai ifjúsági otthon is 
2025. május 15. – Képes Újság  

A HMDK és a Hercegszőlősi járás együttműködésének köszönhetően idén felújítják a csúzai 

Ács Gedeon Magyar Ifjúsági Egyesület székházát. A 160 ezer eurós projekt keretében teljes 

körű renoválást végeznek az épületen, amely egy új, tágas terasszal is bővül, hogy még nagyobb 

kedvvel folytassa a közösségi munkát a közel húszéves egyesület. A csúzai székhelyű Ács 

Gedeon Magyar Ifjúsági Egyesület 2006-ban alakult. Létrejötte óta hozzájárul a falu társadalmi 

életének színesebbé tételéhez, és összefogja a fiatalokat. Az évek során a szervezetben több 

generációváltás is történt, de a mai tagok is igyekeznek elődeikhez méltóan dolgozni. Legutóbb 

a húsvéti locsolkodást szervezték meg a Csárdás népi tánccsoporttal közösen, de számos más 

kulturális és jótékonysági programot is köszönhet nekik a falu. Székhelyük a faluközpontban 

található régi épület, vagyis a „diszkó”, ahogy a fiatalok nevezik, amelyen meglátszik az idő és 

a folyamatos használat nyoma. 

 

Magyar ízek és dallamok Vukováron 
2025. május 15. – Képes Újság 

A Vukovár-Szerém megyei nemzetiségek sokszínűségét ünnepelték a hétvégén Vukováron a 22. 

Vukovár-Szerém Megyei Kisebbségi Nap alkalmából. A rendezvényen a magyar közösséget a 

Vinkovcei Magyarok Egyesülete képviselte ízekkel, hagyományokkal és kultúrával. Május 12-

én Vukovár városában ismét a kulturális sokszínűségé volt a főszerep: immár huszonkettedik 

alkalommal rendezték meg a Vukovár-Szerém Megyei Kisebbségi Napot, amely a közigazgatási 

egység területén élő nemzetiségi közösségek találkozója és ünnepe is egyben. A hagyományos 

rendezvény célja, hogy platformot biztosítson a megye nemzetiségeinek kulturális, 

gasztronómiai és közösségi értékeinek bemutatására. Idén a rendezvény ún. vendéglátója a 

vukovári ukrán kisebbség volt, míg a magyarok a Vinkovcei Magyarok Egyesületének az 

aktivistáiként kaptak kiemelt figyelmet. A program a Kisebbségi Tanácsok és Képviselők 

Koordinációjának ülésével vette kezdetét, ahol a résztvevők megosztották tapasztalataikat, 

javaslataikat és terveiket a jövőre nézve. 

  

Elhunyt Tripolszki Márta magyarságunk pótolhatatlan, kiemelkedő személyisége 
2025. május 8. – Képes Újság 

Tripolszki szül. Kovács Márta, a magiszteri tudományos fokozatot szerzett gyógyszerész 

Baranya szülöttje volt, aki magyarságát minden porcikájában és mindennapjaiban 
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szenvedélyesen megélte. Tevékenysége anno kiterjedt az Eszéken elhelyezett 56-os magyar 

menekültekről való gondoskodásra, később, a Horvátországi Magyar Oktatási és Művelődési 

Központ beindulásakor a diáktoborzásra, amikor is személyesen végigjárta Kelet-Szlavónia és 

Baranya magyarok lakta falvait – fölhívta a szülők figyelmét az anyanyelven való tanulás 

jelentőségére és annak megmaradásunkban játszott fontos szerepére. Sokáig az intézmény 

igazgatóbizottságának tevékeny tagja volt. Szociális érzékenységéről is tanúbizonyságot tett az 

arra rászoruló kisdiákok étkeztetésének anyagi támogatásával. A kezdeti időszakban sokat tett 

az iskolaközpont kulturális tartalommal való feltöltéséért. Felejthetetlen marad az 

összmagyarságot megmozgató millenniumi év kezdetét és végét fémjelző Szent István-napi 

rendezvény. A Központ diákjait, tanárait és a magyar vállalkozókat egyaránt megmozgató 

„Mesterségem fortélya” elnevezésű sikeres rendezvény is a nevéhez fűződik, amelynek 

eredményeként alakult meg a vállalkozók szövetsége.  

 

Elektronikus sajtó 
 

 

Határok nélkül 
2025. május 15. – Kossuth Rádió 

 

„Ha az országnak olyan államelnöke lesz, akinek nem fontosak a helyi közösségek ügyei, aki 

nem dolgozott helyi önkormányzatokban, nem érti a helyi önkormányzatok és a helyi 

közösségek igényrendszerét és problémáit, akkor a beruházási források elapadhatnak” – 

jelentette ki székelyföldi beruházásoknál tartott terepszemléjén, szerdán Cseke Attila. A román 

kormány RMDSZ-es fejlesztési minisztere a Hargita megyei Borszéken tartott sportpálya avató 

után Csíkmadarason az épülő kultúrházat, Gyimesfelsőlokon a nemrég átadott víz- és 

csatornahálózatot, Farkaslakán az épülő óvodát, Nagygalambfalván pedig a sportcsarnok és a 

helyi út munkálatait tekintette meg. Cseke Attilát tudósítónk, Bíró István kérdezte 

Csíkmadarason.   

 

Infrastrukturális fejlesztések, stabil pénzügyi háttér biztosítása, képzések. Így próbálja segíteni 

a délvidéki magyar médiumokat a Magyar Nemzeti Tanács. A szerbiai magyarok országos 

kisebbségi önkormányzata volt a szervezője a Doroszlón megtartott, II. Magyar 

Médiatalálkozónak, ahol a sajtót érintő kérdések kerültek napirendre. 

 

A hétvégén rendezte meg a Kárpátaljai Magyar Pedagógusszövetség a művészeti iskolákban 

oktató tanárok szakmai konferenciáját. A II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Magyar Főiskolán 

megtartott tanácskozás célja volt, hogy találkozási és bemutatkozási lehetőséget biztosítson a 

zene- és művészetpedagógusoknak, valamint elősegítse a módszertani tapasztalatcserét. 
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A korábbi évek bevételeit megháromszorozták, így csaknem 60 ezer eurónyi adományt gyűjtött 

a hétvégi jótékonysági bálon a székelyudvarhelyi Rotary Club. A pénzből olyan diákokat 

támogatnak, akik megyei vagy országos tantárgyi versenyeken érnek el jó eredményeket – 

mondta Tamás Nagy Zoltán elnök. Emellett a teqballt is népszerűsítik az udvarhelyszéki 

iskolákban, mert valamennyi tanintézményt ellátják sporteszközökkel. A jótékonysági est 

fővédnöke Molnár Levente Liszt Ferenc-díjas operaénekes volt. 

 

Új színfolt a délvidéki Temerin kulturális életében a Kultúr Kavalkád. A tíz tagot számláló, 

fiatalokból álló egyesület azért alakult, hogy olyan programokat szervezzen a város ifjúsága 

számára, amelyekből eddig hiány volt a településen. „Nagy a tenni akarás bennünk, és rengeteg 

tervünk van” – mondja Gyurik Attila, a Kultúr Kavalkád Egyesület elnöke. 

 

A csanádi, római katolikus püspökség 5 év múlva ünnepli megalapításának ezredik 

évfordulóját. Ebből az alkalomból a temesvári Szent György székesegyházban jubileumi 

kiállítás nyílt, amely a régi csanádi egyházmegye első fél évszázadát mutatja be, az alapítástól 

Temesvár török meghódításáig, az oszmán uralom 1552-es kezdetéig.  2030-ig, a jubileum 

évéig, minden évben egy-egy időszakot felölelve fogják bemutatni az ősi püspökség, valamint a 

trianoni békediktátum után, a területén létrejött három különálló egyházmegye, a 

magyarországi Szeged- Csanádi, a romániai Temesvári és a szerbiai Nagybecskereki 

egyházmegye múltját és jelenét. A három testvéregyházmegye közösen szervezte a 

vándorkiállítást, amelyet Temesváron, Szegeden és Nagybecskereken is bemutatnak. 

 

Marosvásárhelyen most szombaton rendezik meg a Múzeumok Éjszakáját, amely 25 

helyszínen, több mint 160 programmal várja a látogatókat. A Maros megyei Múzeum arra 

törekszik, hogy évről-évre  minél több kulturális intézmény és egyesület kapcsolódjon be az 

eseménybe, amely egynapos kulturális fesztiválnak is tekinthető - mondta Sárándi Tamás 

szervező, a múzeum munkatársa. 


